

Referat af generalforsamling i Fotoklubben Focus, afholdt i klublokalerne den 25. februar 2016 kl. 19.30

Dagsorden ifølge vedtægterne:

1. Valg af stemmetællere

Valgt blev Alex Borgbjerg og Jørgen Werner Jensen

2. Valg af dirigent

Peter Birk stillede op, blev valgt og konstaterede at generalforsamlingen var lovligt indkaldt, samt at dagsordenen var efter vedtægterne.

3. Formandens beretning om klubbens arbejde i det forløbne år

Jens Thybo gennemgik beretningen, se bilag.

Hovedpunkter:

Focus blev Jysk Mester 2015. Fotolinsen skulle afholde Jyske 2016, men blev opløst i 2015. Focus har derfor overtaget opgaven.

Jubilæumsudstilling på biblioteket.

Hytteture til hhv. Ringkøbing og Sjælland.

Nyt udvalg der tager sig af kurser i weekenderne.

Atelieret malet, oprydning i kaffestuen, ny skærm, nyt udstillingsudvalg, nye regler til klubkonkurrencerne.

Billedsekretæren har forladt klubben, derfor ikke rigtig nogen beretning derfra.

Diskussion:

Martin Dahl Ovesen spørger om der er nyt vedrørende flytteplanerne. Jens oplyser at det bliver tidligst i 2018, samt at vi får eget lokale det nye sted.

SDF har fået ny bestyrelse og ny hjemmeside, se medlemsblad.

Beretningen blev enstemmigt vedtaget.

4. Regnskabsaflæggelse

Jim Kirkegaard fremlægger regnskabet (for Lone), se bilag.

Hovedpunkter:

Minus på medlemstilgang.

Ingen salg af karton.

Ekstraordinære indtægter fra udstillingen på Hospice i Brædstrup.

SDF har omlagt indkrævningsår for kontingent, derfor er beløbet mindre hertil i år. Dette udlignes næste år.

Udgifter til hjemmeside 2250,-. Det store beløb skjuler upload til Jyske og forsvinder, når det ikke bruges mere.

Nyanskaffelser for 3000,-. Beløbet er brugt til maling af lokaler, ny ekstra skærm til mødelokale osv.

Ekstraudgifter til generalforsamlinger i SDF blev 1882,- til foredrag, transport osv.

Overskuddet blev 17.250,-.

Diskussion: Bred enighed om, at det er et flot regnskab. Det vedtages uden videre.

5. Behandling af indkomne forslag

Jens gennemgår forslag til ændringer, se bilag.

Diskussion vedrørende forslag til direkte valg til poster i bestyrelsen:

Martin spørger om forslaget alene er fremsat i forlængelse af den seneste billedsekretærs udmelding af klubben og dermed manglende arbejdskraft. Jens svarer, at han ikke ønsker at stå i lignende situation igen, men ønsker en person der er dedikeret til opgaven. Povl Fisker er positiv overfor forslaget. Karsten Pedersen påpeger, at det kræver en generalforsamling hvis posterne skal ændres inden næste generalforsamling. Martin spørger, om man så stiller op til en bestemt post. Jens bekræfter. Hvad så med suppleanter, spørger Martin. Poul Erik påpeger at der kan blive problemer vedrørende suppleanter. Jørn Hede påpeger at suppleanter automatisk træder ind på en eventuel ledig plads indtil næste generalforsamling. Jørgen Werner spørger om generalforsamlingen bliver udsat hvis man ikke bliver enige. Peter bekræfter. Flemming R. mener forslaget kan blive problematisk, set retrospektivt.

Forslaget vedtages. Resten af generalforsamlingen kører efter de nye regler.

Bestyrelsen beder om lov til at foretage redaktionelle rettelser i vedtægterne.

Diskussion: Karsten Pedersen mener ikke at man skal bemyndige bestyrelsen til dette. Jens forklarede at forslaget, gik ud på at bestyrelsen, kun kan foretage rettelser, af redaktionel karakter, derved forstået, rette kommaer, og ikke ændre i paragraffer. Martin påpeger, at man kun holder sig til det oprindelige forslag.

Forslaget blev vedtaget.

6. Planer for det kommende år

Se bilag.

Hovedpunktet var at hjælpe hinanden med at blive bedre til at fotografere. Mange arbejder på et snævert område, så bestyrelsen vil opfordre til at bryde egne grænser, komme ud af komfortzonen samt tage på højskoleophold eller lignende..

Diskussion: Eksterne undervisere, Martin efterspørger eksterne undervisere til workshops. Det er omkostningsfyldt, så Jens vil foreslå jyske klubber at gå sammen om workshops, for at gøre det billigere. Peter Christoffersen opfordrer til flere interne kurser i Photoshop og Lightroom. Martin

opfordrer i den forbindelse til at hæve niveauet. Lars Bay opfordrer til stadigvæk at snakke om billederne i klubben. Kirsten foreslår foredrag udefra et par gange om året på torsdag aftener. Det er der penge på budgettet til, påpeger Flemming Thorsager. Kan ofte gøres billigt med rødvin og kørsel til foredragsholderen, siger Peter Birk. Susan og Lars Bay vil slå foredrag med dyre foredragsholdere sammen med andre klubber, måske med egenbetaling. Povl Fisker spørger, om det bliver et formeldt samarbejde om foredrag og kurser? Ja, siger Jens. Ved brugerbetaling skal man have bindende tilmelding. Susan vil have kræfter udefra, som kan sparke lidt til os og give os nye input. Lars Bay nævner lokaleproblem ved workshops – det problem er let at løse, mener Jens. Lars Bay mener emner bør favne bredt, da der er mange interesser. Susan mener alt kan bruges. Lone foreslår blindt emne. Susan nævner Ragne Sigmund til workshop, da hun er meget alsidig.

Ingen afstemning.

7. Fastsættelse af kontingent

Bestyrelsen foreslår ingen ændring af kontingent fremover. Povl Fisker vil have at pengene bruges til kvalitetsting. Lars Bay foreslår lejlighedsvis ændring af kontingent i tilfælde af uforudsete udgifter.

Det vedtages, at kontingentet bliver hvor det er.

8. Godkendelse af budget

Jim gennem går budgettet (for Lone). Se bilag.

Diskussion:

Jørn Hede foreslår at konto 360 projekter og foredrag hæves med 10.000,-.

Povl Fisker mener at der skal være egenbetaling ved tunge arrangementer. Martin enig i egenbetaling. Medlemmerne vil have mere viden og det koster. Martin mener at den diskussion skal foregå i den daglige drift hos bestyrelsen. Peter Chr. spørger om bestyrelsen har frie hænder til hvad de 13.500,- skal bruges til – generalforsamlingen har pålagt bestyrelsen at planlægge foredrag, og det er det pengene skal bruges til, siger Jens.

Jørgen Werner fortæller, at jubilæums-fotobogen er sendt retur på grund af dårlig kvalitet.

Beløbet til konkurrence deltagelse nedsættes med beløb svarende til jyske. Gaver står i nul, fordi gaver gives fra andre konti, nemlig foredrag og konkurrencer.

Budget kom til afstemning og blev vedtaget.

9. Valg af formand hvert andet år

Der er ikke valg til formand i lige i år.

10. Valg af bestyrelsesmedlemmer og 2 suppleanter

Der skal vælges en billedsekretær, hvis opgave er planlægning og afvikling af klubkonkurrencer samt indkaldelse af billeder til Jyske og Den Nationale. Karsten P. melder sig som billedsekretær. Kasserer skal ekstraordinært vælges for et år, da Lone går af og ikke kan vælges igen af personlige årsager. Henning Gade Sørensen stiller op og påtager sig opgaven. Martin stiller op som webmaster. Der skal desuden vælges to suppleanter. Carsten Kidmose og Steffen Madsen genopstiller.

11. Valg af revisor og revisorsuppleant

Erik Johansen bliver revisor og Jim revisorsuppleant.

12. Eventuelt

Jørgen Werner spørger hvem der har øvrige tillidsposter. Det er Bestyrelsen der klarer den sag, siger Jens, som takker Peter Birk for dirigentrollen og hæver generalforsamlingen.

Med venlig hilsen
Kirsten Bech Andersen
referent